

# Verkehrsleitfaden

## Traffic Guide

7. bis 9. Mai 2025

### Termine und Zeiten

#### Aufbau

**Vorgezogener Aufbau\*:** 28. April - 2. Mai 2025, 8 - 18 Uhr  
**Regulärer Aufbau:** 3. Mai - 6. Mai 2025, 8 - 20 Uhr  
6. Mai 2025, 8 - 12 Uhr

\* nur wenn bereits gebucht.

#### Messe-Laufzeit

**Besucher:** 7. - 9. Mai 2025, 9 - 18 Uhr  
**Aussteller:** 7. - 8. Mai 2025, 8 - 19 Uhr  
9. Mai 2025, 8 Uhr bis Abbauende

#### Abbau

9. Mai 2025, 19 - 22 Uhr, 10. - 11. Mai 2025, 8 - 18 Uhr  
Die Messehalle muss am So., 11. Mai 2025 bis 18 Uhr geräumt und rückstandsfrei übergeben sein.

### Allgemeine Verkehrsregelungen

**Beachten Sie bitte unbedingt die anhängenden Gelände- und Parkplatzpläne.**

- Den Anweisungen des zur Verkehrsordnung und Verkehrsregelung eingesetzten Sicherheitspersonals ist unbedingt Folge zu leisten.
- **Das Durchfahren und Parken am Messegelände ist grundsätzlich kostenpflichtig. Aussteller können für den Auf- und Abbau kostenfreie Parktickets beim Veranstalter vorab bestellen. Nachbestellungen vor Ort oder Freistempelungen von Parktickets sind nicht möglich.**
- Eine Anlieferung über den Haupteingang / Foyer der Halle 10 ist nicht gestattet (nur über die seitlichen Tore 10.B/10.C/10.F/10.H/10.I)
- Große Aufbaufahrzeuge (LKWs und Ladebrücken) können während der Messe-Laufzeit auf der Zirkuswiese kostenfrei abgestellt werden (nach voriger Anmeldung).
- Parkmöglichkeiten für Aussteller:  
P7 / P8 / P9 (Auf- und Abbau), kostenfrei nach Vorbestellung  
P3 (Messe-Laufzeit), kostenpflichtig

### Dates and times

#### Set-Up

**Early set-up\*:** 28 April - 2 May 2025, 8 am - 6 pm  
**General set-up:** 3 May - 6 May 2025, 8 am - 8 pm  
6 May 2025, 8 am - 12 pm

\* only if already booked in advance.

#### During the exhibition

**Visitors:** 7 - 9 May 2025, 9 am - 6 pm  
**Exhibitors:** 7 - 8 May 2025, 8 am - 7 pm  
9 May 2025, 8 am - end of dismantling

#### Dismantling

9 May 2025, 7 pm - 10 pm, 10 - 11 May 2025, 8 am - 6 pm  
The exhibition hall must be vacated and handed over free of residues by 6 pm on Sun. 11 May 2025.

### General traffic regulations

**Please also take note of the site schedules and parking plans.**

- Please follow the instructions of the security personnel for traffic regulation and guidance.
- **Driving through and parking at the exhibition grounds is generally subject to a charge. Exhibitors can order free parking tickets for set-up and dismantling from the organiser in advance. Subsequent orders on site or free stamping of parking tickets are not possible.**
- Deliveries via the main entrance / foyer of Hall 10 are not permitted (only via the side gates 10.B/10.C/10.F/10.H/10.I).
- Large superstructure vehicles (trucks and loading bridges) can be parked on the Circus Meadow free of charge during the fair (after prior registration).
- Parking facilities for exhibitors:  
P7 / P8 / P9 (set-up and dismantling), free of charge if booked in advance  
P3 (during trade fair opening time), subject to a charge

# Verkehrsleitfaden

## Traffic Guide

**ACHTUNG:** Haltestellen am Messegelände werden nicht bei allen Messen angefahren.

**PLEASE NOTE:** Limited stops at the exhibition center during selected fairs.

